
PROTOKÓŁ Nr XXV/21
z obrad sesji Rady Miejskiej w Chodczu

odbytej w dniu 03 marca 2021 roku

           W obradach sesji uczestniczyło 10 radnych oraz:
Burmistrz Chodcza – Jarosław Grabczyński
Radca Prawny – Dorota Grabczyńska
Skarbnik Miasta i Gminy – Monika Matuszewska
Kierownik MGOPS, pracownicy merytoryczni referatów Urzędu Miasta i Gminy Chodecz
a także sołtysi.

Proponowany  porządek  obrad

1. Otwarcie.
-     stwierdzenie prawomocności obrad,
- przyjęcie porządku obrad,
- przyjęcie  protokołu  z  poprzedniej sesji,

2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie  międzysesyjnym.
-    przedłożenie informacji przez  Burmistrza Chodcza,
-    dyskusja,

3.  Sprawozdanie  o  odbytych  posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej  w  okresie
międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji.
       -  dyskusja,
4. Sprawozdanie z działalności Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Chodczu.  

-  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie – p. Katarzyna Jóźwiak,
       -  opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska,
       -  dyskusja,
       -  przyjęcie sprawozdania,
5.  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy
Chodecz na rok 2021.
       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Skarbnik MiG,
       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów,
       -     dyskusja,
       -     podjęcie uchwały Nr  XXV/180/21,
6.  Podjęcie  uchwały w  sprawie  Programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Chodecz w roku 2021.
       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Aneta Szarecka,
       -     opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska,
       -     dyskusja,
       -     podjęcie uchwały Nr  XXV/181/21,
7. Interpelacje i zapytania  radnych.
8. Sprawy bieżące  i  wolne wnioski.
9. Zakończenie  obrad  sesji.

Ad.1 Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
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    W sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Chodecz przy ul. Kaliskiej 2 o godz.11:00
Przewodnicząca Rady Miejskiej  w Chodczu – Pani  Anna Twardowska dokonała otwarcia
obrad XXV sesji Rady Miejskiej w Chodczu. Powitała radnych oraz pozostałe osoby obecne
na sali. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, iż w obradach sesji uczestniczy 10 radnych na
stan ustawowy 15 radnych, wobec powyższego obrady dzisiejszej sesji są prawomocne do
podejmowania  uchwał.  Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  przeszła  do  następnego  punktu
porządku obrad  i  przedstawiła  proponowany porządek obrad,  następnie  poddała  porządek
obrad sesji pod głosowanie. Za przyjęciem porządku obrad głosowało 10 radnych, przeciw 0,
wstrzymało 0, porządek został przyjęty. Przewodnicząca stwierdziła, iż Rada Miejska będzie
obradowała według przyjętego porządku obrad.  Następnie przekazała,  iż  protokół  z  obrad
XXIV  sesji  został  sporządzony,  był  wyłożony  do  wglądu,  każdy  zainteresowany  miał
możliwość  zapoznania  się  z  protokołem  w  biurze  rady.  Protokół  został  poddany  pod
głosowanie.  Za przyjęciem protokołu Nr XXIV/21 głosowało 10 radnych, przeciwnych 0,
wstrzymujących 0. Przewodnicząca Rady stwierdziła, iż protokół z poprzedniej sesji został
przyjęty 10 głosami za.

Ad.2 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.

                   Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska poprosiła Burmistrza
Chodcza  o  przedłożenie  sprawozdania  z  działalności  międzysesyjnej.  Burmistrz  udzielił
informacji, iż w okresie międzysesyjnym miał miejsce szereg wydarzeń, które mają wpływ
bezpośredni  pozytywny  i  negatywny  na  mieszkańców  naszej  Gminy.  Trwa  rewitalizacja
świetlic wiejskich, jedna praktycznie dwie są ukończone tj. Brzyszewo i Pyszkowo. W trakcie
remontu jest Zalesie, Kromszewice i przed remontem jest Lubieniec. Jak zwykle przy tego
typu  remontach  czyli  odrestaurowywaniu  można  powiedzieć  starych  obiektów  występują
problemy i nieprzewidziane okoliczności – miała miejsce komisja wyjazdowa, na której radni
zapoznali się z problemami w tych obiektach. Ze spraw trochę negatywnych – odbyłem w
zeszłym  tygodniu  spotkanie  z  Wicemarszałkiem  Województwa  Kujawsko  -Pomorskiego
Panem Sosnowskim, spotkanie dotyczyło budowy chodnika do Centrum Powiatowego, która
trwa. Roboty zostały zapoczątkowane przez firmę wykonującą te prace w zeszłym roku i mają
ruszyć  niebawem  jak  wiosna  przyjdzie.  Zarząd  Województwa  zdecydował  o  robotach
dodatkowych na tej budowie za około 280 tyś. zł. i Pan Marszałek poprosił Starostę Powiatu
Włocławskiego oraz Gminę Chodecz o dofinansowanie tych robót dodatkowych w kwocie
100 tyś. zł. tzn. 100 tyś. zł. Starostwo Powiatowe i 100 tyś. zł. Urząd Gminy bez konsultacji z
Radnymi  odmówiłem,  że  nie  będzie  takiego  dofinansowania,  takie  dofinansowanie  jest
niemożliwe ponieważ po pierwsze jest  to  inwestycja  realizowana z  dofinansowania,  a  po
drugie nie jest to inwestycja gminna, a tylko odbywa się na terenie gminy Chodecz. Przy
okazji tego spotkania odbyłem rozmowę z Panem Starostą Włocławskim odnośnie projektu,
który  w  tej  chwili  jest  tworzony  –  przebudowa  drogi  Modlibórz  –  Chodecz.  Spotkanie
dotyczyło  głównie  lamp  na  odcinku  leśnym.  Dostaliśmy  dofinansowanie  do  zajęć
pozalekcyjnych, z którego szkoła będzie korzystać. Zajęcia pozalekcyjne będą z przedmiotów
ścisłych.  Z  negatywnych  rzeczy jakie  się  wydarzyły  w naszej  gminie  to  mieliśmy pożar
budynku komunalnego w Strzygach. Była komisja wyjazdowa w zeszłym tygodniu, wstępne
zapoznanie się  z  tematem przez  radnych,  musieliśmy przesiedlić  dwie rodziny do innego
budynku. W tej chwili jesteśmy na etapie myślenia o tym co z tym budynkiem zrobić, ten
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budynek  wymaga  remontu  ale  zakres  tego  remontu  na  ten  moment  jest  niemożliwy  do
oszacowania. Trzeba poczekać na lepszą porę                 i zdjąć poszycie dachu żeby było
wiadomo jaki zakres remontu jest wymagany. Złożyliśmy wniosek jako Gmina w naborze
tzw.  FREE  czyli  fundusz  rozwoju  inwestycji  lokalnych,  złożyliśmy  dwa  wnioski  –
rozstrzygnięcie  tego  drugiego  nie  wiadomo  kiedy  będzie  ale  jest  to  wniosek  na
termomodernizację  kompleksową  budynków  mieszkalnych  w  miejscowości  Chodeczek,
wniosek jest złożony na 5 mln zł. A drugi wniosek został złożony, poprosiliśmy                o
dofinansowanie remontu i dostosowania na cele mieszkalne budynków po byłych szkołach  w
Cettach i Zalesiu oraz przebudowy drogi  w Brzyszewie, łączna kwota o jaką wnioskujemy w
ramach tego naboru to 5 mln zł. Z informacji jaka się ukazała ostatnio to ten nabór właśnie
odnośnie  drogi  i  dofinansowania  szkół  ma  być  rozstrzygnięty  na  koniec  marca.  Na  tym
Burmistrz zakończył. Dyskusji nie było. 

Ad.3  Sprawozdanie  o  odbytych  posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej  w  okresie
międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji.

    Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  poprosiła  Przewodniczących  Komisji  stałych  o
przedłożenie sprawozdań ze swych posiedzeń w okresie międzysesyjnym.              

1)  Komisja  Rewizyjnej  –  radny  Tomasz  Łuczak  przedstawił,  iż  Komisja  w  okresie
międzysesyjnym nie obradowała.

2)  Komisja  Budżetu  i  Finansów –  radny Grzegorz  Makowiecki  przedstawiła,  iż  Komisja
w okresie międzysesyjnym odbyła dwa posiedzenia. Na pierwszym spotkaniu omawiane były
remonty świetlic, o których Pan Burmistrz mówił – opinia pozytywna Komisji na ten temat.
Drugim  tematem  była  sprzedaż  współwłasnej  działki  w  miejscowości  Wola  Adamowa
i  Lubieniec  i  odsprzedaży jej  drugiemu właścicielowi  – również  opinia  pozytywna w tej
sprawie.  Na następnym spotkaniu  omawiane  były zmiany do budżetu,  które  nam omówi
dzisiaj szczegółowo Pani Skarbnik. 

3) Przewodniczący Komisji  Rolnej  i  Infrastruktury Technicznej  – radny Feliniak Wiesław
przekazał, iż w okresie międzysesyjnym Komisja odbyła jedno posiedzenie. Na spotkaniu tym
rozpatrzyliśmy pismo mieszkańców Woli Adamowej dotyczące bieżącej naprawy, docelowo
remontu  drogi  we  wsi  Wola  Adamowa,  odnośnie  tego  pisma  Komisja  na  najbliższym
posiedzeniu dokona wyjazdu w teren i chcemy objeździć więcej dróg gminnych gruntowych
i  wtedy  zapadną  konkretne  decyzje,  bo  tych  zgłoszeń  jest  dużo  więcej  w  związku  z
wiosennymi  roztopami.  Komisja  zapoznała  się  również  z  wyceną  wodociągu,  o  który
wnioskował prywatny inwestor we wsi Piotrowo, tutaj podjęliśmy decyzję, że gmina może
partycypować  w  40%  kosztów  danej  inwestycji  zgodnie  z  przyjętą  zasadą  w  latach
poprzednich.  Dokonaliśmy  także  wyjazdu  w  teren,  byliśmy  obejrzeć  zniszczenia  jakie
powstały w wyniku pożaru w budynku komunalnym w Strzygach i  opinia  Komisji  w tej
sprawie jest  taka,  że trzeba dokonać stosownej  wyceny i należy przeprowadzić konieczny
remont. Tak jak już mówił o tym Pan Burmistrz,              z tym wszystkim trzeba troszeczkę
poczekać  żeby  konkretnie  można  było  podjąć  decyzję.  Byliśmy  również  zobaczyć  jak
przebiegają prace remontowe przy świetlicach wiejskich                        w Lubieńcu,
Kromszewicach i Zalesiu. Odpowiednie wnioski zostały skierowane do Burmistrza.      

4) Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska – radna Kwiatkowska Ewa
przedstawiła,  iż  Komisja  w  okresie  międzysesyjnym  odbyła  jedno  posiedzenie.  Na  tym
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posiedzeniu  omawialiśmy,  analizowaliśmy projekty  uchwał,  materiały  na  dzisiejszą  sesję.
Zapoznaliśmy się ze sprawozdaniem przedstawionym nam przez Panią Kierownik Katarzynę
Jóźwiak dotyczącą działalności  MGOPS w Chodczu za rok 2020 oraz potrzebami w tym
zakresie, potrzebami pomocy społecznej na rok 2021. Według informacji uzyskanych od Pani
Katarzyny Jóźwiak wiemy, że wszelkie założenia przyjęte w planie pracy na rok 2020 zostały
zrealizowane.  Zanosi  się,  że w tym roku również będziemy mogli,  nasi  mieszkańcy będą
mogli skorzystać z tych wszystkich form pomocy jakie były prowadzone, realizowane przez
MGOPS w Chodczu w latach ubiegłych. Kolejnym punktem ważnym dla naszej gminy jest
program opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobieganie  bezdomności  na  terenie
gminy Chodecz w 2021r. Program zawiera opis form pomocy, zakres tych form pomocy jest
podobny jak w latach ubiegłych. Wiadomo, że problem ze zwierzętami bezdomnymi istnieje i
dzieje się coraz gorzej, tych zwierząt bezdomnych jest coraz więcej, więc taki program jest
konieczny. Program zawiera wszystkie możliwe formy pomocy, zostały one w nim określone.
Zapoznaliśmy się  również  z  dwoma petycjami.  Odpowiedź na  nie  znajduje  się  w aktach
Komisji. Zapoznaliśmy się także z pismem skierowanym od Stowarzyszenia, a dotyczącym
inicjatywy powstawania  sklepów socjalnych  na  terenie  miasta  Włocławek.  W tej  sprawie
poprosiliśmy  Panią  Katarzynę  Jóźwiak  żeby  zapoznała  się  szczegółowo  z  zasadami  tej
inicjatywy i odpowiedź przekaże do Komisji Rady.         

5) Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu –  radna Adryjańczyk Anna przekazała, iż
w okresie międzysesyjnym Komisja nie obradowała.

6)  Komisja  Skarg,  Wniosków  i  Petycji  –  radny  Łuczak  Roman  przekazał,  iż  w  okresie
międzysesyjnym Komisja nie obradowała.

Dyskusji nie było.

Ad.4 Sprawozdanie  z  działalności  Miejsko  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej
w Chodczu.

                  Przewodnicząca o przedłożenie sprawozdania poprosiła Panią kierownik MGOPS
w Chodczu Katarzynę Jóźwiak. Pani Katarzyna przedstawiła, iż przedstawienie sprawozdanie
z działalności Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Chodczu wynika z art. 110
ust. 9 ustawy o pomocy społecznej. Pomoc Społeczna w Chodczu realizuje zadania  z ustaw
świadczeń  rodzinnych,  świadczeń  wychowawczych,  potwierdzenia  prawa  do  świadczeń
opieki zdrowotnej dla świadczeniobiorców, postępowania wobec dłużników alimentacyjnych
oraz  świadczeń  z  funduszu  alimentacyjnego,  przeciwdziałania  przemocy  w  rodzinie,
przeciwdziałania  uzależnieniom  i  profilaktyki,  wspierania  rodziny  i  systemu  pieczy
zastępczej,  ustalenia i wypłacenie zasiłków dla opiekunów, ustawy o Karcie Dużej Rodziny,
wieloletniego Programu wspierania  finansowego gmin w zakresie  dożywiania  ,,Posiłek  w
szkole  i  w  domu”,  Rozporządzenia  Rady  Ministrów  z  dnia  30  maja  2018r.  w  sprawie
szczegółowych  warunków  realizacji  rządowego  programu  ,,Dobry  start’’,  a  także  prawo
ochrony  środowiska  w  ramach  którego  wydano  zaświadczenia  o  wysokości  przeciętnego
miesięcznego  dochodu  przypadającego  na  jednego  członka  gospodarstwa  domowego,  dla
celów programu „Czyste powietrze”. W 2020r. ze wsparcia programu 500 plus skorzystało
889  małoletnich,  ze  świadczenia  dobry  start  około  630  dzieci,  z  szerokiego  wachlarza
świadczeń rodzinnych skorzystało 390 osób. Świadczenia alimentacyjne zostały wypłacone
26  rodzinom.  W 2020  roku  decyzją  przyznano  52  zasiłki  stałe,  185  osobom  udzielono
pomocy w postaci zasiłków okresowych. Świadczenia finansowane na powyższe zasiłki w
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100%  pochodziły  z  budżetu  państwa.  Jednakże  pomoc  społeczna  to  nie  tylko  wypłata
zasiłków i różnych świadczeń.                     W ubiegłym roku opiekunki środowiskowe niosły
pomoc  23  osobom.  Poza  usługami  opiekuńczymi  objęto  również  pomocą  4
niepełnosprawnych dzieci w ramach specjalistycznych usług opiekuńczych. Należy również
dodać,  że  Ośrodek  Pomocy  Społecznej  w  Chodczu  prowadzi  również  obsługę  Zespołu
Interdyscyplinarnego, czyli  grupy osób, które są przedstawicielami policji,  oświaty,  służby
zdrowia  i  sądu,  pomocy społecznej.  Celem zespołu  jest  zwalczanie  przemocy domowej  i
pomoc osobom poszkodowanym tym przestępstwem.               W 2020r. aktywnych było 10
Niebieskich  Kart,  z  czego  8  zostało  sporządzonych  w  roku  sprawozdawczym.  Pomocą
Zespołu Interdyscyplinarnego objętych zostało 11 kobiet,                        11 mężczyzn oraz 12
dzieci. 1 osoba skorzystała z poradnictwa medycznego, 7 osób                               z
poradnictwa psychologicznego, 1 z poradnictwa prawnego oraz 22 z poradnictwa socjalnego.
Grupy Robocze  odbyły 32  posiedzenia.  W toku działań  związanych  z  przeciwdziałaniem
przemocy w rodzinie,  z  powodu  bezpośredniego  zagrożenia  zdrowia  odebrano  z  rodziny
1 dziecko. Działania  Zespołu Interdyscyplinarnego ściśle  wiążą się z  działaniem Gminnej
Komisji  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  w Chodczu,  której  obsługę  prowadzi
również  ośrodek  pomocy  społecznej.  Komisja  inicjuje  i  monitoruje  działania  związane
z edukacją i profilaktyką rozwiązywania problemów alkoholowych. Celem działania Komisji
jest m.in. ograniczanie dostępności alkoholu, zwiększenie dostępności pomocy terapeutycznej
osobom  uzależnionym,  podejmowanie  działań  w  związku  z  podejrzeniem  zaistnienia
przemocy  w  rodzinie  oraz  zwiększenie  zdolności  osób  do  radzenia  sobie  z  istniejącymi
problemami alkoholowymi. Osoby uzależnione i ich rodziny mogły skorzystać ze wsparcia
instruktora terapii uzależnień, który był do dyspozycji 2 razy w miesiącu , w co drugi piątek
w Punkcie  Pomocy Terapeutycznej  i  Psychologicznej  w  Chodczu.  Osoby zainteresowane
mogły też korzystać z chodeckiej grupy wsparcia, która również spotykał się w każdy piątek
danego  miesiąca.  W  ubiegłym  roku  w  strukturze  organizacyjnej  MGOPS  w  Chodczu
funkcjonował również Klub Seniora, który był współfinansowany z programu wieloletniego
„Senior  +”  na  lata  2015-2020.  W  ramach  w/w  programu  seniorzy  mogli  korzystać  z
wyjazdów  do  kina,  teatru,  zajęć  z  fizjoterapeutą,  zajęć:  relaksacyjno  –  zdrowotnych,
muzycznych,  z  psychologiem,  warsztatów  rękodzieła,  florystycznych,  kulinarnych.
Organizowane były również spotkania integracyjne. Łącznie zorganizowano 66 spotkań i 3
wycieczki. Klub Seniora otwarty był od stycznia 2020r. do marca 2020r. oraz od lipca 2020r.
do  października  2020r.  W miesiącach  maj,  czerwiec,  listopad  i  grudzień  2020r.  klub  nie
funkcjonował  z  powodu  zawieszenia  zajęć.  Ośrodek  Pomocy  Społecznej  w  Chodczu  w
ubiegłym  roku  realizował  także  pomoc  żywnościową  z  programu  operacyjnego  pomoc
żywnościowa 2014-2020. Były to tzw. paczki żywnościowe. Do rąk mieszkańców Miasta i
Gminy  Chodecz  trafiło  20  ton  żywności  na  ogólną  kwotę  124.000,00  zł.  Oprócz  tego
mieszkańcy Miasta  i  Gminy Chodecz  byli  też  objęci  pracą  socjalną.  Pracownicy socjalni
udzielili wsparcia w tej formie 379 rodzinom tj. 931 osobom. Pracownicy przeprowadzili 649
wywiadów.  Ponadto  ośrodek  pomocy  społecznej  wspiera  również  rodziny  przeżywające
trudności  w  wypełnianiu  funkcji  opiekuńczo  –  wychowawczych.  Na  tę  okoliczność  był
zatrudniony  asystent  rodziny,  który  pracował  z  10  rodzinami.  Oprócz  asystenta  rodziny
ośrodek  pomocy społecznej  zatrudnia  także  asystenta  osobistego osoby niepełnosprawnej,
który jest takim zewnętrznym wsparciem dla osób                         z niepełnosprawnością,
umożliwia takiej osobie samodzielne, niezależne życie pomagając pokonywać te problemy, z
którymi na co dzień osoba niepełnosprawna nie może sobie poradzić. Zadaniem asystenta jest
pomoc  osobie  niepełnosprawnej  w  codziennym  życiu,  tak  aby  mogła  ona  aktywnie
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uczestniczyć w życiu społecznym. Na tym zakończono. Następnie                 o opinię została
poproszona Komisja Obywatelska i Ochrony Środowiska. Opinia była pozytywna. Nie było
dyskusji.  Radni pytań nie mieli.  Sprawozdanie z działalności Miejsko Gminnego Ośrodka
Pomocy Społecznej w Chodczu za rok 2020 zostało przez Radę Miejską  w Chodczu przyjęte.
 
Ad.5  Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  budżetu  Miasta
i Gminy Chodecz na rok 2020.
 
Przewodnicząca  o  przedłożenie  informacji  dotyczącej  podjęcia  uchwały  zmieniającej
uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2021 poprosiła Panią
Skarbnik. Pani Matuszewska poinformowała, iż w uchwale budżetowej na 2021r. dokonuje
się następujących zmian: decyzją wojewody Kujawsko – Pomorskiego zwiększono plan na
Kartę Dużej Rodziny o kwotę 49,58 zł.  z przeznaczeniem na realizację zadań związanych
z  przyznaniem  Karty  Dużej  Rodziny;  decyzją  wojewody  Kujawsko  –  Pomorskiego
zwiększono  plan  na  działalność  Urzędu  Stanu  Cywilnego  o  kwotę  3.600,00  zł.;  decyzją
wojewody Kujawsko – Pomorskiego zmniejszono działalność pomocy społecznej  o kwotę
1.800,00 zł. Wprowadzono po stronie dochodów i wydatków kwotę 66.627,00 zł. na wypłatę
stypendium szkolnego – to po stronie dochodów, a po stronie wydatków kwotę 81.627,00 zł.
Wprowadzono  także  przyznaną  dotację  z  GUS-u  na  wydatki  związane  z  realizacją
Narodowego  Spisu  Powszechnego  Ludności  i  Mieszkań  2021  w  wysokości  8.240,00  zł.
Wprowadzono  także  dofinansowanie  do  projektu  pt.  „Wyrównanie  szans  edukacyjnych
uczniów Szkoły Podstawowej im. Tadeusza Kościuszki w Chodczu” w kwocie 275.427,00 zł.
na ten rok. Projekt ten będzie realizowany przez Szkołę Podstawową w Chodczu w trzech
kolejnych latach,  czyli  do 2023 roku. Wartość całkowita tego projektu to 405.601,25 zł.  i
projekt ten jest skierowany dla uczniów na zajęcia z fizyki, biologii, przyrody, matematyki,
indywidualne spotkania                       z doradcą edukacyjno – zawodowym, grupowe
warsztaty i zajęcia z uczniami ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi. Wprowadzono także
dofinansowanie do projektu, który się też już zakończył i był realizowany przez szkołę czyli
„Równy  start  -  lepsze  jutro  wyrównywanie  szans  edukacyjnych  uczniów  szkół  z  terenu
powiatu włocławskiego” w kwocie 4.800,00 zł. tj. kwota na wypłatę za studia podyplomowe
dla  4  nauczycieli.  W związku z  nieotrzymaniem dofinansowania  z  Rządowego Funduszu
Inwestycji  Lokalnych  przeanalizowano  zadania  inwestycyjne,  wprowadzono  także  nowe
zadania inwestycyjne, jednym z nich jest przebudowa drogi gminnej w Chodczu działka nr
825  obręb  Miasto  Chodecz  w  kwocie  120.000,00  zł.,  przebudowa  drogi  gminnej  w
miejscowości Mielno działka nr 68 w kwocie 10.000,00 zł.  jest  to kwota na opracowanie
dokumentacji technicznej i kosztorysowej, modernizacja dachu na budynku komunalnym w
miejscowości  Strzygi  w  kwocie  120.000,00  zł.,  remont  świetlic  wiejskich:  Lubieniec,
Kromszewice,  Zalesie w kwocie 150.000,00 zł.,  rozwój ogólnodostępnej  i  niekomercyjnej
infrastruktury  turystycznej  nad  Jeziorem  Chodeckim  w  kwocie  10.000,00  zł.  jest  to
opracowanie dokumentacji  technicznej  i  kosztorysowej.  W związku z tym obecnie budżet
zmniejszył się o 23.907.036,45 zł. i dochody z kwoty 57.569.369,15 zł. zastępuje się kwotą
33.662.332,73  zł.  Wydatki  budżetu  z  kwoty  55.398.627,15  zł.  zastępuje  się  kwotą
31.491.590,73  zł.  Na  tym  zakończono.  Następnie  o  opinię  została  poproszona  Komisja
Budżetu i Finansów. Makowiecki Grzegorz przedstawił, iż opinia Komisji jest pozytywna.
Radni pytań nie mieli. Przewodnicząca odczytała projekt uchwały następnie uchwała została
poddana pod głosowanie. Za głosowało 10 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała
Nr XXV/180/21 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
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Ad.6 Podjęcie uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Chodecz w roku 2021.

              Przewodnicząca o przedłożenie informacji  dotyczącej podjęcia w/w uchwały
poprosiła  Panią  Anetę  Szarecką.  Pani  Aneta  poinformowała,  iż  w  związku  z  ustawą  o
ochronie zwierząt Rada Miejska zobowiązana jest do przyjęcia i uchwalenia tzw. programu
opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania  bezdomności  tych  zwierząt.  W
związku z tym ułożyliśmy taki  program opieki,  który przede  wszystkim jak  sama nazwa
wskazuje ma zapewnić wszystkim zwierzętom bezdomnym odłowionym na terenie naszego
Miasta  i  Gminy miejsce  w  schronisku.  My mamy podpisaną  umowę ze  schroniskiem w
Kotliskach, od kilku lat już współpracujemy z nimi, nie ukrywam przede wszystkim, że jest to
najtańsze schronisko w utrzymaniu z naszej strony. W schronisku przebywają tylko bezdomne
psy, koty nie oddajemy ich do schroniska, są one tzw. zwierzętami wolno żyjącymi czyli a
naszej  gestii  pozostaje  tylko  sterylizacja  i  dożywianie  tych  zwierząt.  Jeżeli  chodzi  o
odławianie bezdomnych zwierząt to również korzystamy z usług schroniska w Kotliskach,
mamy  podpisaną  umowę  i  na  zgłoszenie  konkretnie  przyjeżdżają,  odławiają  i  zabierają
zwierzę  do  schroniska.  Tam obligatoryjnie  zwierzę  jest  sterylizowane  bądź  kastrowane  i
przygotowane do adopcji. Jeżeli chodzi                             o zapobieganie bezdomności –
głównie chodzi o poszukiwanie właścicieli dla zwierząt żebyśmy mogli oddać je do adopcji.
Od ubiegłego roku współpracujemy z fundacją Ochotniczy Patrol Zwierzęcy i udało nam się
dużo tych zwierząt rzeczywiście oddać do adopcji, oni cały czas nam pomagają, dożywiają
nam  zwierzęta.  Jeżeli  chodzi  o  wszelkie  zabiegi  weterynaryjne  to  wszystko  to  jest
wykonywane  w  gabinecie  Sajwiz  w  Lubieniu  Kujawskim.  W  tym  roku  pewna  nowość
przekazaliśmy 2.000,00 zł.  z  naszego budżetu i  dostaliśmy 2.000,00 zł.  dotacji  z fundacji
Zwierz  na  tzw.  akcję  kastracje,  z  której  będą  mogli  skorzystać  nasi  mieszkańcy  na
wysterylizowanie bądź kastrację swoich zwierząt właścicielskich i tutaj chcieliśmy skierować
w tym pierwszym roku pomimo, że jest duże zainteresowanie tą akcją, jednak wyciągniemy
rękę  do  osób  z  trudniejszej  sytuacji  finansowej.  Wysokość  środków  finansowych
przewidzianych na realizację programu w 2021 roku wynosi 27.000,00 zł i obejmuje:

1) zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku – 15 000,00 zł;

2) odławianie bezdomnych zwierząt – 2 000,00 zł;

3) sterylizacja albo kastracja zwierząt oraz usypianie ślepych miotów w schronisku dla
zwierząt – 900,00 zł

4) opieka nad wolno żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie – 700,00 zł 

5) całodobowa opieka weterynaryjna w przypadku zdarzeń drogowych – 5 400,00 zł;

6) zapewnienie miejsca i opłat dla zwierząt gospodarskich – 1 000,00 zł;

7) sterylizacja  i  kastracja  zwierząt  w  gminie,  posiadających  właściciela  (oraz  kotów
wolno żyjących) - 4 000,00 zł. Środki finansowane na ten cel pochodzić będą w 50%,
tj.  2 000,00 zł  z budżetu gminy i 50% - tj.  2 000,00 zł dotacji  przekazanej przez
ZWIERZ Ogólnopolską Fundację na Rzecz Zwierząt  ul.  Ekonomiczna 20, 43-150
Bieruń, w ramach projektu ZWIERZowa Akcja Kastracja.

7



Projekt uchwały został wysłany celem zaopiniowania do Powiatowego Lekarza Weterynarii
we Włocławku,  Koła Łowieckiego „Jeleń”,  „Darzbór”,  „Łoś”,  „Sarna”.  Nie wniesiono do
programu żadnych  uwag.  Weterynarz  przychylił  się,  że  program jest  słuszny i  poprawny.
W związku  z  powyższym przyjmuje  się  za  zasadne  podjęcie  niniejszej  uchwały.  Na tym
zakończono.  Następnie  o opinię  została  poproszona  Komisja  Obywatelska  i  Ochrony
Środowiska.  Przewodnicząca  Komisji  Kwiatkowska  Ewa  przedstawiła,  iż  opinia  jest
pozytywna.  Radni  pytań  nie  mieli.  Przewodnicząca  odczytała  projekt  uchwały  następnie
uchwała  została  poddana  pod  głosowanie.  Za  głosowało  10  radnych,  przeciw  0,
wstrzymujących  0.  Uchwała  Nr  XXV/181/21  została  podjęta  i  stanowi  załącznik  do
niniejszego protokołu.

Ad.7 Interpelacje i zapytania  radnych.

  Radni nie zgłaszali interpelacji.

Ad.8 Sprawy bieżące  i  wolne wnioski.

 Nikt z obecnych na sali nie zabrał głosu.  

Ad.9 Zakończenie  obrad  sesji.

            Przewodnicząca Rady Miejskiej powiedziała, iż zamyka obrady XXV sesji Rady
Miejskiej  w  Chodczu  i  dziękuje  za  przybycie  radnym  oraz  pozostałym  gościom.  Sesja
zakończyła się o godz. 11:35.

                                                                                                      Przewodniczący 
                                                                                Rady Miejskiej

                                                                                 Anna Twardowska

Sporządziła:
Łukaszewicz Daria
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